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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Omgevingsbeleid 
 
Woensdag 9 september 2009 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 9 september 2009 is als bijlage op-
genomen bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
A. van der Tuuk (PvdA) wnd. voorzitter 
J.A. van Berkum (ChristenUnie) 
L. Bomhof (VVD) 
mevrouw K.J. Datema-Klöpping (SP) 
K.R. Dijkstra (PvdA) tot 16:40 uur 
R. Fokkens (PvdA) 
H.R. Hornstra (PvdA) tot 16:40 uur 
K. Kuipers (GroenLinks) 
J.H. Lammers (CDA) 
J. Langenkamp (GroenLinks) 
T.S. Medemblik (ChristenUnie) tot 18:40 uur 
P.H. Oosterlaak (SP) 
A.G.H. Peters (CDA) 
mevrouw G. Seinen (CDA) tot 16:55 uur 
J. Slagter (PvdA) tot 18:45 uur 
A.Timmerman (VVD) 
Th.J. Wijbenga (CDA) 
B.J. Ziengs (VVD) 
 
mevrouw J. Stapert, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
J.H. Bats (VVD) 
 

Afwezig: 
mevr. J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) (voorzitter) 
R. Westerhof (SP) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter, dhr. van der Tuuk die mevrouw Pannekoek-van Toor vervangt, opent om 14:00 uur de 
vergadering en de agenda wordt gewijzigd vastgesteld. Agendapunt 13 wordt ná agendapunt 8 be-
handeld. 

 
2. Samenvatting vergadering 17 juni 2009 inclusief wijzigingsblad en de lijst van toezeggin-
gen 
Op de lijst van toezeggingen wordt door de aanwezige gedeputeerden een reactie gegeven op de nog 
openstaande toezeggingen. In de als bijlage bijgevoegde lijst worden deze reacties per toezegging 
aangegeven.   
 
De samenvatting wordt inclusief het wijzigingsblad vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. De brief onder B8 brief van AFLO over 
waterberging, wordt betrokken bij agendapunt 14. 
De fractie van het CDA heeft gevraagd om agendering van de brief van Regio Groningen-Assen 2030 
(B6); Scorebord Regio GrA juni 2009 in combinatie met de brief Groen Noordenveld van 28 augustus 
2009 (B 17), het scorebord rapport. Agendering zal plaatsvinden in de statencommissie OGB van 14 
oktober 2009. 
De fractie van het CDA heeft gevraagd om de brief van GS van 3 september 2009 over Natura 2000 
opnieuw op de Lijst met ingekomen stukken te plaatsen van de statencommissie OGB van 14 oktober 
2009. Door de late toezegging is overleg met de fractie niet mogelijk geweest.  
De fractie van de PvdA informeert naar de reactie op de door de noordelijke provincies geschreven 
brief naar de minister van Verkeer en Waterstaat over de dienstregeling van de NS in deze regio.  
Gedeputeerde Bats antwoordt dat er geen departementale reactie is gekomen. 
Gedeputeerde Bats zegt het volgende toe. De statencommissie tussentijds te informeren als er meer 
informatie beschikbaar is over de noordelijke dienstregelingen van de NS. 
 
4. Rondvraag 
De fractie van het CDA stelt vragen over de Ruimte voor Ruimteregeling. 
Deze vragen worden ter vergadering beantwoord. 
Gedeputeerde Haarsma zegt het volgende toe. De evaluatie van deze regeling inclusief de door de 
VVD gestelde vragen zal transparant, voorzien van succes en faalfactoren, vóór het einde van 2009 
naar de statencommissie OGB worden toegezonden. In november wordt een werkbezoek gepland. 
 
De fractie van de VVD stelt vragen over het nieuwe Natuurbeheerplan. 
Deze vragen worden ter vergadering beantwoord.  
 
De fractie van de PvdA stelt vragen over het Openbaar Vervoer. 
Deze vragen worden ter vergadering beantwoord. De PvdA oppert daarna de suggestie om als staten 
zelf de evaluatie van de recente aanbestedingen OV ter hand te nemen. GL en SP sluiten daarbij aan. 
Gedeputeerde Bats zegt het volgende toe. De resultaten van de evaluatie van het DB-OV bureau over 
de aanbesteding toe te zenden aan de statencommissie OGB. Hij adviseert de commissie deze resul-
taten af te wachten alvorens zelf een evaluatie uit te voeren. 
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5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Brief van gedeputeerde staten van 28 mei 2009 over de verklaring van geen bezwaar re-
creatiewoonhuizen Vaartweg, Frederiksoord 
Inhoud van de brief: GS informeren PS over het willen afgeven van een verklaring van geen bezwaar 
voor het bouwen van recreatiewoonhuizen aan de Vaartweg in Frederiksoord. PS krijgen de mogelijk-
heid hun visie hierop te geven. (Geagendeerd op verzoek van de fractie van de SP).  
   
De heer D. Knobbe maakt gebruik van het spreekrecht. Zijn bijdrage is als bijlage aan deze samenvat-
ting gehecht. 
Voorafgaand aan de beraadslaging biedt gedeputeerde Haarsma oprecht haar excuses aan over het 
feit dat zij op 17 juni jl. ten onrechte heeft aangegeven dat de Verklaring van geen bezwaar al was 
afgegeven door GS. Op 1 juli zijn zaken naar voren gebracht die niet corresponderen met datgene wat 
zij op 17 juni 2009 heeft gezegd. 
 
Samenvattende reactie van de fracties. 
In meerderheid staan de fracties positief tegenover dit voorstel. De SP en GL adviseren echter om het 
plan terug te nemen en verder studie te maken naar het terugdringen van het aantal m2 wat GL be-
treft en het verlagen van het aantal woningen wat betreft de fractie van de SP. Bovendien vindt de SP 
dat de gedeputeerde niet én in de stuurgroep kan zitten (Belvèdere) én de Verklaring van geen be-
zwaar kan afgeven. 
Het CDA stemt in maar vindt dat niet meer gesproken kan worden van het ‘historische karakter’ van 
het gebied. De grootte van de woningen is hiermee in strijd. Plaatsing op de werelderfgoedlijst gaat zo 
niet lukken. De CU heeft er vertrouwen in dat het cultuurgoed gewaarborgd blijft. De PvdA stemt in 
maar vindt het aantal m2 wel veel. Voorop staat dat de recreatie wel moet slagen, kwaliteit is van 
groot belang. De vraag is ook hoe gebiedsontwikkelingen in gebieden met historische waarden mee-
genomen worden in de nog vast te stellen Structuurvisie. Het afgeven van de Verklaring van geen 
bezwaar is en blijft een bevoegdheid van GS. De VVD sluit hierbij aan, is verder voor de ontwikkeling 
van dit gebied en merkt verder op dat gemeenten ook zelf een afweging mogen maken.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
GS hebben grote zorgen over dit gebied. Met de gemeente is afgesproken om het gebied te ontwikke-
len maar wel met behoud van. Bij uitstek een Provinciaal belang. Voorliggend plan maakt geen onder-
deel uit van het Belvèreproject, van dubbele petten is dus geen sprake. Deze Verklaring van geen 
bezwaar valt onder de oude WRO, onder de nWRO zou dit voorstel de provincie niet eens bereiken. 
Het geheel past binnen het bestemmingsplan van de gemeente. Om te kunnen concurreren is kwaliteit 
van groot belang. GS kunnen zich hierin vinden. Een plaats op de werelderfgoedlijst is nooit een 
hoofdafweging geweest, misschien kan dit ooit nog eens plaatsvinden.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties in meerderheid een positief ad-
vies meegeven aan de gedeputeerde, met een aantal kantekeningen over m2 en het aantal woningen. 
 
5b. Brief van gedeputeerde staten van 2 april 2009 over beantwoording vragen ex artikel 41 
Reglement van Orde inzake megastallen Nieuw-Annerveen 
Inhoud van de brief: Beantwoording door GS van de schriftelijke vragen.ex artikel 41 RvO van de frac-
tie van SP inzake megastallen Nieuw-Annerveen. 
(Geagendeerd op verzoek van de fractie van de SP).   
   
Samenvattende reactie van de fracties. 
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De SP maakt zich zorgen over de ontwikkelingen van megastallen. Dit wordt volgens een gehouden 
SP onderzoek ook gedeeld door deel van de Drentse bevolking. Alle middelen om deze stallen te 
voorkomen moeten worden gebruikt, niet wachten op de nieuwe structuurvisie aldus de SP. 
De fracties van de VVD, PvdA, GL en CU geven als eerste reactie dat deze discussie al meerdere 
malen is gevoerd en dat daarbij is afgesproken dit onderwerp op te pakken bij de Structuurvisie. Het 
CDA geeft ook aan dat deze ondernemer geen megastal heeft, volgens het RIVM, zich aan de regels 
houdt en concessies heeft gedaan aan zijn woonomgeving. De PvdA snapt de zorgen van de SP, 
maar ook de afgesproken regels moeten worden nageleefd hetgeen hier het geval is. De CU houdt 
een warm pleidooi voor de agrarische sector die tevens een economische is. Deze sector moet een 
plek krijgen waar ze de ruimte hebben. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
De SP creëert een kapstok om haar ideeën aan op te hangen. Bij circa 500 nge is sprake van een 
megastal dat is hier niet het geval. In het kader van POP2 zijn aan bestaande bedrijven mogelijkheden 
geboden, dit wordt keurig afgewogen. Hier is sprake van een bescheiden uitbreiding. Verder vraagt de 
gedeputeerde met klem om de discussie over megabedrijven te voeren bij de Structuurvisie en niet bij 
ieder individueel geval.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat met uitzondering van de SP, de fracties de 
discussie willen verplaatsen naar de structuurvisie. 
 
5c. Statenstuk 2009-396, Stimuleringsmaatregelen Drentse woningmarkt 
Inhoud van het statenstuk: Gezamenlijk met gemeenten, corporaties en marktpartijen is een pakket 
van maatregelen uitgewerkt gericht op stimulering en doorstroming op de woningmarkt en behoud van 
werkgelegenheid in de bouwsector en de daaraan gelieerde bedrijvigheid. GS adviseren PS om een 
bedrag van € 4.750.000,-- beschikbaar te stellen, deze bijdrage te dekken door een bijdrage van de 
Algemene Reserve, tot een bedrag van € 3.000.000,-- garant te staan voor maatregelen op projectni-
veau en eventuele aanspraken op de garantstelling ten laste te brengen van de Risicoreserve.  
  
Samenvattende reactie van de fracties. 
Alle fracties stemmen in met het voorstel en plaatsen daarnaast samengevat de volgende opmerkin-
gen. PvdA, CU en CDA vinden dat PS regelmatig moeten worden geïnformeerd over de voortgang en 
de effecten van de maatregelen. De CU wil deze effecten graag separaat terug zien in de jaarstukken. 
De fracties van GL, PvdA en VVD vinden dat nog sterker kan worden ingezet op de component duur-
zaamheid. Daarnaast wil de VVD een prioriteit leggen bij het omzetten van koopwoningen naar huur-
woningen. Ook is deze fractie van mening dat vóór 1 januari 2010 de eerste overeenkomsten met de 
steakholders gesloten moet zijn om van een daadwerkelijk succes te kunnen spreken. De PvdA noemt 
de steun van partners cruciaal. Waar sprake is van committent kan met voorrang geld worden gege-
ven. Gemeenten moeten aangesproken worden over de woonzorgconvenanten. De provincie moet 
het niet allemaal zelf willen doen. Het CDA en de SP informeren naar de gelden die door minister van 
de Laan beschikbaar zijn gesteld, hoe gaan die in Drenthe landen? Ook wil het CDA weten of met de 
verwachte krimp de geplande woningbouw in die aantallen in Noordenveld nog wel noodzakelijk is. De 
SP wil de focus houden bij o.a.starterswoningen en aangepaste woningen. De SP en GL informeren 
ook naar de effecten van de bevolkingskrimp in dit kader. De CU kiest liever voor aansluiting bij het 
100.000 woningplan dan voor het zgn opkoopfonds. GL informeert wat er met het geld gebeurt als niet 
alle gemeenten mee gaan/kunnen doen. Gaat dit verdeeld worden over de andere gemeenten? 
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De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Met alle partijen is uitvoerig overleg geweest. Het gaat om de stimulering van de woningmarkt en 
daaraan gekoppeld de duurzaamheidscomponent en de werkgelegenheid. In beeld is gebracht welke 
projecten los getrokken kunnen worden met deze maatregelen. Voorwaarde is dat iedereen aan de 
versnellingstafel mee gaat doen. Het is een voorstel voor de korte termijn. Subsidies (o.a. de vd Laan 
gelden) moeten door de gemeenten zelf worden aangevraagd. Complementair aan die subsidies 
wordt gekeken wat de provincie kan doen. Krimp: in Drenthe groeien de gezinshuishoudens tot 2030 
(gezinsverdunning). Noordenveld heeft een opgave in het kader van de Regiovisie. Die wordt niet tot 
nu toe niet gehaald. GS vinden krimp een kans en geen hype. Het is ook een belangrijk onderdeel van 
de Structuurvisie. Aangesloten wordt bij het 100.000 woningenplan. Duurzaamheid mag niet inboeten 
op kwaliteit. Ook de woonzorgconvenanten worden meegenomen.Voor de hoogte van het bedrag is 
gekeken naar het eigen budget maar ook naar die van andere partijen. Het betreft hier een substanti-
eel bedrag. Als projecten uitvallen, wat niet wordt verwacht, komen GS terug bij PS met een nieuw 
voorstel. Tot slot geeft de gedeputeerde aan dat op zeer korte termijn vóór 1 januari 2010 de eerste 
maatregelen worden getroffen. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Haarsma: de staten eens per 6 weken op een transparante wijze in een voortgangs-
verslag inzicht te geven van de vorderingen van de maatregelen. 
 
Status: De B-status van het stuk wordt gewijzigd in de A-status. 
 
5d. Statenstuk 2009-392, Benoemen onafhankelijk voorzitter Adviescommissie voor de Fysie-
ke Leefomgeving 
Inhoud van het statenstuk: GS adviseren PS om de heer J.Th. van Nieukerken voor een periode van 
vier jaar te benoemen tot voorzitter van de Adviescommissie voor de Fysieke Leefomgeving Drenthe.  
   
Er vindt geen inhoudelijke discussie plaats over dit voorstel. 
 
Status: De A-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
5e. Brief van gedeputeerde staten van 23 april 2009 over Haalbaarheidsstudie bevaarbaar ma-
ken Oranjekanaal 
Inhoud van de brief: GS informeren over de uitkomsten van het onderzoek, door DLG, naar de baten 
van het opnieuw bevaarbaar maken van het Oranjekanaal. Daarbij is gekeken en uitgegaan van de 
bestaande kaders in het beleid van de betrokken overheden. GS constateren uit het onderzoek dat de 
in het rapport weergegeven baten/effecten, niet opwegen tegen de negatieve effecten.  
 
Samenvattende reacties van de fracties van de PvdA, het CDA en de VVD. 
De fracties kunnen zich vinden in de conclusies. De PvdA ziet een bevestiging van eerdere conclu-
sies, het CDA vindt dat nu meer duidelijkheid is gegeven in de verschillende belangen. Belangrijk is 
dat de huidige kenmerken behouden blijven om het bevaarbaar maken in de toekomst mogelijk te 
maken. De VVD sluit hierbij aan maar is licht teleurgesteld over deze uitkomst.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Het is goed dat de eerdere conclusies van GS nu beter zijn onderbouwd. Voor Drenthe is het belang-
rijk dat de genoemde elementen niet moeten verloederen, nu niet en in de toekomst niet.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de commissie instemt met de brief. 
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5f. Camperplaatsen  
Inhoud rapport: Onderzoek van de SP Drenthe naar aanleiding van klachten over de kwaliteit van 
camperplaatsen in Drenthe door verschillende camperaars. (Geagendeerd op verzoek van de fractie 
van de SP) 
 
Samenvattende reactie van de fracties van de SP, CDA, VVD en PvdA. 
De SP heeft een praktijkonderzoek gedaan en wil dit delen met PS. De andere fracties moeten zelf 
maar beoordelen wat ze hiermee gaan doen. Conclusie is dat er veel meer kan worden gedaan met 
camperaars. De fracties van CDA, VVD en PvdA vinden dat de SP zeker een punt heeft,  maar be-
treuren het dat deze fractie het weinig serieus naar voren brengt. Verder geven ze aan het geen pro-
vinciale maar een gemeentelijke taak te vinden. Het CDA heeft informatie dat er al teveel camper-
plaatsen in Drenthe zijn. De VVD vindt dat de provincie als recreatieprovincie kwalitatief goede plaat-
sen moet hebben, maar ook dat de markt het zelf moet oppakken. Gemeenten en de markt kunnen 
hier op worden aangesproken. De PvdA vindt ook dat havenvoorzieningen belangrijk zijn. Promotie 
kan pas plaatsvinden als sprake is van kwaliteit.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Alleen al uit milieuoogpunt zijn GS van mening dat hier serieus mee moet worden omgegaan. In de 
eerste plaats ligt de verantwoordelijkheid bij het bedrijfsleven zelf, daarna bij de gemeenten. Maar ook 
de provincie heeft een aantal mogelijkheden in het kader van de vaarrecreatie. Op dit moment worden 
voorbereidingen getroffen voor een onderzoek naar aanlegvoorzieningen langs provinciale kanalen. 
Gedacht wordt om ook de verbinding met standplaatsen voor campers mee te nemen in de inventari-
satie. In overleggen met gemeenten en recreatieondernemers kan dit onderwerp altijd naar voren 
worden gebracht.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties sympathiek staan tegenover het 
onderzoek en dat GS inmiddels e.e.a hebben ondernomen op dit gebied. 
 
5g. Statenstuk 2009-393, Stimulering omschakeling biologische landbouw in Drenthe (initia-
tiefvoorstel GroenLinks) 
Inhoud van het statenstuk: GroenLinks stelt voor om Drentse ondernemers te interesseren en te sti-
muleren voor omschakeling naar biologische landbouw en als provincie een bedrag beschikbaar te 
stellen om in projectvorm en in samenwerking met de sector dit te laten uitvoeren.  
 
Samenvattende reactie van de fracties. 
CDA en VVD informeren of met de inzet van middelen hier menskracht wordt bedoeld. Het CDA staat 
positief tegenover het voorstel. De VVD wil weten of dit project niet beter kan aansluiten bij de landelij-
ke biologische netwerken die op 1 september van start zijn gegaan. En hoe zit het met het % biologi-
sche landbouw over 2009? De genoemde cijfers gaan over 2007. VVD, CU en PvdA vragen of het 
hier wel een provinciale taak betreft. De SP verwacht dat het niet gemakkelijk is voor boeren om de 
overstap te maken, maar kan zich wel vinden in het voorstel. De CU vindt het stuk sympathiek maar 
vraagt zich af of de LTO achter dit voorstel staat. De PvdA wil weten of dit onderwerp in het verleden 
aan de orde is geweest en of hier lessen uit zijn te trekken. Deze fractie is nog niet overtuigd dat het 
genoemde bedrag, € 125.000, wel zinvol wordt besteed. Burgers zouden hier ook over moeten kun-
nen meepraten. 
Gedeputeerde Munniksma heeft een positieve grondhouding t.o.v. dit voorstel. Het ministerie van LNV 
heeft (opnieuw) een taskforce biologische landbouw in het leven geroepen. De LTO, zo heeft hij ver-
nomen, is onder voorwaarden positief over dit voorstel. Alleen niet iedereen hoeft de overstap te ma-
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ken naar biologische landbouw. Als de commissie dit voorstel het uitwerken waard vindt kan hij dit 
voorstel in het Agribusiness voorstel van GS een plaats geven. 
 
De heer Langenkamp geeft als initiatiefnemer de volgende reactie:  
Zijn fractie wil de landbouw zo duurzaam mogelijk maken, dit voorstel geeft een van de mogelijkheden 
daartoe. Cijfers over biologische landbouw van ná 2007 zijn helaas niet bekend. Met de LTO is uitvoe-
rig overleg geweest, en ja, zij staan – ook landelijk -  achter dit voorstel. De concrete uitwerking moet 
met LTO plaatsvinden. Het sluit bovendien aan bij de uitwerking die de minister van LNV vraagt aan 
de provincies. Voor de hoogte van het bedrag is gekeken naar de provincie Flevoland die eenzelfde 
bedrag hiervoor heeft vrijgemaakt. De lessen uit het verleden hebben zeker een rol gespeeld bij de 
opstelling van dit voorstel.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties met uitzondering van de PvdA na 
de 2e termijn, kunnen instemmen met het voorstel.. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
 
5h. Statenstuk 2009-391, Aanpassing Subsidieregeling toerisme Natuurlijk! Drenthe 2008-2010 
Inhoud van het statenstuk: GS adviseren PS om in te stemmen met het voorstel om artikel 15, de 
STINAT als volgt aan te passen: 
- het subsidiepercentage voor kwaliteitsverbeteringprojecten verhogen van 20 naar 30 
- het maximumsubsidiebedrag naar boven aan te passen tot € 200.000,-- in plaats van € 100.000,-- 
   
Samenvattende reactie van de fracties, CU, SP, PvdA, CA en VVD.  
Alle fracties kunnen instemmen met het voorstel. Ze zijn van mening dat de presentatie van heden-
morgen veel duidelijkheid heeft verschaft. De fractie van de SP informeert wat met het restant budget 
gaat gebeuren. Verder stelt zij voor om het minimum te subsidiëren bedrag te verlagen van 
€ 50.000 naar € 15.000. Op die manier kunnen ook kleinere investeringen voor subsidie in aanmer-
king komen. Tot slot zou de SP graag op korte termijn een voorstel voor de nieuwe periode willen 
ontvangen. Het CDA informeert naar een tussenevaluatie medio volgend jaar. De PvdA vraagt naar 
het in opknippen van plannen, wordt naar het geheel gekeken of per onderdeel? 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord. 
Deze regeling loopt goed. De STINAT regeling geldt vanaf € 50.000 voor lagere bedragen is er de 
STIPO regeling en veel hogere bedragen kennen de NIOF als specifieke regeling. Subsidie kan wor-
den gegeven voor adviezen en apart voor investeringen. Vanaf 1 oktober is een website (SNN) in de 
lucht waarop duidelijk wordt gemaakt van welke regeling wanneer gebruik gemaakt kan worden. Als 
het succes van de regeling doorzet en het budget opraakt is het de moeite waard om ook voor een 
vervolg weer gebruik te maken van OP EFRO gelden. De stand van zaken zal worden gemeld aan de 
staten.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Munniksma: Bij een evaluatie in 2010 zal in beeld worden gebracht wat voor soort aan-
vragen er zijn geweest, wat de doelstellingen waren en wat is er bereikt. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties kunnen instemmen met het voor-
stel. 
 
Status: De B-status van het stuk wordt gewijzigd in de A-status. 
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6. Mededelingen 
Gedeputeerde Munniksma deelt mee dat de brief over Natura 2000 later dan bedoeld is toegestuurd. 
Hij stelt het op prijs om hierover voorafgaand aan een vergadering, op korte termijn een presentatie te 
geven en daarover vervolgens in gesprek te gaan met de statencommissie. 
 
Gedeputeerde Munniksma deelt over het Natuurbeheerplan mee dat een deel van het stelsel van het 
Programmabeheer niet ingevoerd kan worden in 2010, circa 6-7%, omdat de Europese procedures 
veel langer blijken te lopen. 
 
5i. Brief van gedeputeerde staten van 10 juni 2009 over De aanwijzing van waterbergingsge-
bieden in Zuid-Drenthe; deelstructuurversie, achtergronddocument, Nota van beantwoording 
en MER 
Inhoud van de brief: Raadpleging van de statencommissie Omgevingsbeleid over de ontwerpdeel-
structuurvisie “De aanwijzing van waterbergingsgebieden in Zuid-Drenthe”, het achtergronddocument, 
de plan MER, de ontwerp-Nota van beantwoording en het advies van de Commissie . 
 
Samenvattende reactie van de fracties van PvdA, GL, VVD en CDA. 
Met enkele kanttekeningen kunnen de fracties zich vinden in de aanwijzing van de waterbergingsge-
bieden. De VVD meldt dat bij agrariërs de angst leeft voor waardedaling. In de planschade moet dit 
meegenomen worden, maar dat is een onzekere factor. Het gebied Darperweiden is niet zinvol, 
stroomopwaarts zou men meer water kwijt kunnen dit betekent minder inrichtingskosten. Onderzoek 
naar betere/goedkopere alternatieven is gewenst. Het zou wel tegen zo laag mogelijke maatschappe-
lijke kosten moeten. Functiestapeling heeft sterk de voorkeur. Het CDA sluit bij dit laatste aan. Deze 
fractie nodigt GS uit om creatief na te denken over het beperken van de waterschapslasten. Ten slot 
vraagt het CDA of het juist is dat de locatie zandwinning Echten-Traandijk gedurende een bepaalde 
periode nog niet als berging kan worden gebruikt. Ook de CU, die niet het woord voert, staat achter 
het voorstel van GS. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Dank is er voor de brede steun. Zoveel mogelijk water vasthouden stroomopwaarts is inzet. Functie-
stapeling daar wordt zoveel mogelijk, maximaal, naar gestreefd. Er is gekeken naar alternatieven voor 
Darperweiden, dit is niet gelukt. Functiestapeling, m.u.v. zandwinning wordt verder uitgezocht. Nieuwe 
gebieden aanwijzen kan, maar betekent een geheel nieuwe procedure. Water gaat meer geld kosten, 
meedenken en creatieve ideeën bedenken gaat zeker gebeuren.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Klip: uit te zullen zoeken wanneer de zandwinning Echten-Traandijk gebruikt kan wor-
den als waterberging. En nogmaals te willen kijken naar een alternatief voor Darperweiden als water-
bergingsgebied. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties positief staan t.a.v. de inhoud van 
de brief en dat de gedeputeerde nog een aantal zaken zal uitzoeken. 
 
6. Mededelingen 
De voorzitter wijst de leden op het toegezonden overzicht van de werkbezoeken die door de werk-
groep Integraal Omgevingsbeleid is georganiseerd met het verzoek kennis te nemen van de data. 
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7. Sluiting 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 14 oktober 2009. 
De vergadering wordt gesloten om 19:20 uur. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de statencommissie Omgevingsbeleid van 14 oktober 2009. 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
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Lijst van toezeggingen Statencommissie Omgevingsbeleid  
(tot en met commissievergadering van 9 september 2009 bijgewerkt) 

 
 
 
Nr 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Wijze van afdoening 

 

√ 

1. 14-01-2009 
SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe dat na bespreking in GS van 
de nota over de waterbergingsgebieden deze nota 
behandeld wordt in de statencommissie OGB. 

Agenda  
Statencie 09-09-2009 √ 

2. 25-02-2009 
SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de woningbouwpro-
blematiek mee te nemen in de plannen voor de aan-
pak van de kredietcrisis in de provincie Drenthe voor 
korte en lange termijn. (PvdA) 

Agenda 
Statenstuk 
Statencie 09-09-2009 

√ 

3. 01-04-2009  
SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe alle aanwezige provinciale 
kennis over een energienetwerk te willen koppelen 
met het voorstel van de PvdA om snel tot een pilot te 
kunnen komen. (PvdA) 

Traject is ingezet √ 

4. 01-04-2009 
SC OGB 
 

Mevrouw HAARSMA zegt toe, namens gedeputeerde 
Bats, dat GS voor het zomerreces komen met een 
voorkeursvariant (N34) inclusief kosten waarna be-
spreking in de statencommissie OGB volgt. (CDA) 

Agendering voor 
Statencie OGB  
14-10-2009 

 

5. 13-05-2009 
SC OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe de verantwoording 
over het ILG die naar LNV wordt verzonden, op een 
inzichtelijke wijze aan PS te zenden, inclusief het 
rapport van de visitatiecommissie ILG. (ChristenUnie) 

Rapport is gereed 
binnen 1-3 weken na 
PS (voor 01-10-2009) 

 

6. 13-05-2009 
SC OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe met een voorstel te 
komen om de verdroging zo snel mogelijk aan te 
pakken. (PvdA) 

  

7. 13-05-2009 
SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe uit te zoeken of de 30% 
sociale woningbouw opgenomen is in het ABF rap-
port. (GroenLinks) 

  

8.  13-05-2009 
SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de Evaluatie van de 
Ruimte voor Ruimte Regeling in september 2009 voor 
te willen leggen aan de statencie. OGB. (CDA, PvdA, 
GroenLinks) 

Naar verwachting 
medio oktober 2009 
1e concept gereed 
 
Zie ook toezegging 
nr. 19 

 

9. 17-06-2009 
OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe de commissie op de hoogte 
te houden van de ontwikkelingen van het GEO park. 
(CDA) 

  

10. 17-06-2009 
OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe de notitie over het terugdrin-
gen van bestrijdingsmiddelen in het grondwater toe te 
zenden na behandeling in GS. (VVD) 

Behandeling in  
Statencie OGB  
14-10-2009 

 

11. 17-06-2009 
SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat de eerste resultaten van 
het onderzoek spoorlijn  Emmen-Meppen in het na-
jaar van 2009 komen. (CDA) 

Wordt opgepakt 
i.c.m. Zuid-as; 1e 
resultaten eind 2009 
voorzien 

 

12. 17-06.2009 Mevrouw HAARSMA zegt toe de stand van zaken   
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SC OGB van de verkenning van het actief provinciaal grondbe-
leid te zullen uitzoeken. (CU) 

13. 17-06-2009 
SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat zodra de begroting van 
het OV-Bureau geactualiseerd is deze naar de staten 
wordt gezonden. 

Op 16-09-2009 
neemt het DB een 
besluit 

 

14. 17-06-2009 
SC OGB 

De heer BATS zegt toe de commissie te zullen infor-
meren of het AB van het OV-Bureau een besluit kan 
nemen op de begroting (verzonden bij brief van 27 
april 2009). (PvdA) 

Het AB is binnen het 
kader gemandateerd  √ 

15. 17-06-2009 
SC OGB 

De heer BATS zegt toe de vragen van de inspreker 
de heer Dorst (N 33) schriftelijk te zullen beantwoor-
den zodra die binnenkomen. 

De brief is verzonden 
en zal in CC naar 
Statencie OGB gaan; 
Ontvangen 
10.09.2009. 

 

16. 17-06-2009 
SC OGB 

De heer BATS zegt toe de technische vragen van GL 
over de verhoogde geluidswal, het al dan niet door-
snijden van de waterlijn en het noodzakelijk kappen 
van bos bij de N33, schriftelijk te zullen beantwoor-
den. 

Met de beantwoor-
ding bezig; vragen 
zijn niet helder 

 

17. 1-07-2009 
PS  

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe in de septemberver-
gadering van de commissie OGB met een voorstel te 
komen over een plan dat de provincie samen met 
gemeenten en corporaties heeft ontwikkeld over de 
bestrijding van de (te verwachten) werkloosheid in de 
(woning)bouw. 

Agenda 
Statenstuk 
Statencie 09-09-2009 

 

18. 09-09-2009 De heer BATS zegt toe de commissie tussentijds te 
zullen informeren als meer informatie beschikbaar 
komt over de noordelijke dienstregelingen van de NS. 
(PvdA) 

  

19. 09-09-2009 Mevrouw HAARSMA zegt toe de evaluatie van de 
Ruimte voor Ruimteregeling inclusief de door de VVD 
gesteld vragen transparant en voorzien van succes 
en faalfactoren vóór het einde van 2009 aan de sta-
tencommissie te zullen aanbieden. (CDA) 

  

20. 09-09-2009 De heer BATS zegt toe de resultaten van de door het 
DB-OV Bureau over de recente aanbestedingen op-
gestelde evaluatie toe te zenden aan de statencom-
missie. (PvdA) 

  

21. 09-09-2009 Mevrouw HAARSMA zegt toe PS eens per 6 weken 
op een transparante wijze in een voortgangsverslag 
inzicht te geven van de vorderingen van de maatre-
gelen in het kader van de Stimuleringsmaatregelen 
Drentse woningmarkt. (CDA, CU en PvdA) 

  

22. 09-09-2009 Mevrouw KLIP zegt toe uit te zullen zoeken wanneer 
de zandwinning Echten-Traandijk gebruikt kan wor-
den als waterberging. (GL) 

  

23. 09-09-2009 Mevrouw KLIP zegt toe nogmaals te willen kijken 
naar een alternatieve locatie voor Darpenweiden als 
waterbergingsgebied. 
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Lange termijn 
 

1. 23-04-2008 
PS 

De heer BATS herhaalt zijn toezegging, gedaan in de 
vergadering van de Statencommissie BFE van 16 
april 2008 dat het college aan het eind van het jaar 
komt met een visie op de mogelijkheden van een 
stedelijk netwerk Meppel-Zwolle.  

Zowel in het op te 
stellen Integraal Om-
gevingsbeleid als in 
de studie over het 
project Florijn-as 
wordt deze visie 
meegenomen.  

 

2. 14-01-2009 SC 
OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de nog in te dienen 
schriftelijke vragen van de VVD meegenomen zullen 
worden in de evaluatie van de Ruimte voor Ruimte 
regeling.  

Mondeling d.d. 09-
09-2009 beantwoord; 
de vragen worden 
meegenomen. 

√ 

3. 13-05-2009 
SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe uit te zullen zoeken wat het 
juridische verschil is tussen storten en ondergrondse 
stortplaatsen. (GroenLinks) 

Beantwoordt met 
memo d.d. 15 juni 
2009, naar LT om het 
proces te blijven vol-
gen.  

 

4. 17-06-2009 
OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe de informatie over 
projecten die onder de Tennet gelden (kunnen) vallen 
aan de commissie beschikbaar te stellen ná het zo-
merreces 2009. (VVD) 

Aan een antwoord 
wordt nog gewerkt, is 
niet eenvoudig; PS 
periodiek op de 
hoogte houden. 

 

5. 09-09-2009 De heer MUNNIKSMA zegt toe in de evaluatie van de 
Subsidieregeling toerisme Natuurlijk? Drenthe 2008-
2010 op te zullen nemen wat voor soort aanvragen er 
zijn gewest, wat de doelstellingen waren en wat is 
bereikt. Deze evaluatie zal medio 2010 verschijnen. 
(CDA) 

  

 
 
 

  
Moties 
 

  

M3 
CDA 

22-04-2009 
(PS) 

PS verzoeken GS om verder voorbeeldgedrag te 
tonen, door direct na opening van het gerevitaliseerde 
provinciehuis alle extern gekochte energie 
(gas&elektriciteit) voorzien te laten zijn van een zoge-
naamd “groen” certificaat. 

  

M4 
SP 

22-04-2009 
(PS) 

PS verzoeken GS  
- te onderzoeken wat de plussen en minnen zijn van 
de voordelen en nadelen van bestaande regelingen 
(zoals de SDE regeling) als die omgevormd worden 
tot een nieuwe “Feed in” regeling (wetsontwerp twee-
de kamer in voorbereiding), 
- initiatieven voor te bereiden, volgens het principe 
van de EU richtlijn dat duurzame energie altijd voor-
rang moet hebben op grijze energie en dat groene 
energie vrijelijk aan het elektriciteitsnetwerk (zowel 
hoofd- als regio netwerk) geleverd kan worden zonder 
onnodige beperkingen en extra kosten, 
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- het ministerie met die initiatieven te bewegen ver-
sneld over te gaan nu ook in Nederland een vorm van 
“Feed in” wet met spoed aan de 2e kamer voor te 
leggen. 

 


